國立中興大學動物科學系學生逕修讀博士學位審查辦法 Guidelines for Direct Admission into the Doctoral Program in the Department of Animal Science, NCHU

民國 89 年 12 月 21 日系務會議通過 Approved at the Department Affairs Meeting on December 21, 2000 民國 95 年 8 月 7 日系務會議修正通過 Amended at the Department Affairs Meeting on August 7, 2006 民國 97 年 9 月 16 日系務會議修正通過 Amended at the Department Affairs Meeting on September 16, 2008 民國 107 年 9 月 14 日系務會議修正通過(刪除申請人排名資格限制) Amended at the Department Affairs Meeting on September 14, 2018 (Removal of applicant ranking requirement)

一、依據本校「國立中興大學學生逕修讀博士學位辦法」,訂定本辦法。

- Article 1 These guidelines are established in accordance with the "Guidelines Governing Direct Admission into Doctoral Programs at NCHU."
 - 二、本系修讀學士學位應屆畢業生、碩士班研究生修業一年(含)以上,成績優異,並 具有研究潛力者,得申請逕行修讀博士學位。
- Article 2 Undergraduate students in their final year or graduate students who have completed at least one year of study, demonstrated excellent academic performance, and possess strong research potential are eligible to apply for direct admission into the doctoral program.
 - 三、本系逕修讀博士學位之名額,以教育部核定博士班招生名額百分之四十為限。但 核定招生名額不足五名者,逕讀博士學位名額至多以二名為限。
- Article 3 The number of students admitted through direct admission shall not exceed 40% of the total doctoral admissions quota approved by the Ministry of Education (MOE). However, if the MOE-approved quota is fewer than five, the maximum number of direct admission students shall be two.

四、申請者須檢附下列資料,於規定期限內,逕向系主任提出申請:
(一)逕行修讀博士申請表。
(二)碩士班第一學年成績單及名次證明。大學部歷年成績單及名次證明。
(三)推薦信三封(其中一封必須由指導教授或班導師提供)。
(四)讀書計畫書。
(五)其他有利於審查之資料。

- Article **4** Applicants must submit the following documents to the Department Chair within the designated application period:
 - 1. Application form for direct admission into the doctoral program.
 - 2. Transcript and ranking certificate for the first year of the master's program, and academic transcript and ranking certificate from undergraduate studies.
 - 3. Three letters of recommendation (one must be from the applicant's academic advisor or class advisor).
 - 4. Study plan.
 - 5. Any other supporting documents beneficial for evaluation.
 - 五、申請者必須參加口試(含讀書計畫書口頭報告)。
- Article 5 Applicants must participate in an oral examination, which includes a presentation of their study plan.

- 六、申請者總成績以口試成績佔百分之五十,其它相關資料審查成績佔百分之五十計算。就成績達七十分或平均值以上者擇優錄取。
- Article 6 The final evaluation consists of 50% from the oral examination and 50% from the review of submitted documents. Only applicants who achieve an average score of 70 or above will be considered for admission.
 - 七、各項作業流程時間如下:
 (一)申請日期:七月一日至七月十五日。
 (二)口試日期:申請截止後另行公告。

Article **7** The schedule for the admission process is as follows:

1. Application period: July 1 to July 15.

- 2. Oral examination date: To be announced after the application deadline.
- 八、其他未盡事宜,依相關法令規定辦理。
- Article 8 Matters not covered in these guidelines shall be handled in accordance with relevant regulations.
 - 九、本辦法經系務會議通過送校備查後實施,修訂時亦同。
- Article 9 These guidelines shall take effect upon approval by the Department Affairs Meeting and submission to the university for reference. Any amendments shall follow the same procedure.